
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: B.R. Winters (BBB Berkelland)
Datum indiening vraag: 17.03.2023
Datum verzending antwoord: Klik of tik om tekst in te voeren.

Onderwerp: Contant-geld

Er is een trend gaande dat de mogelijkheid contant te betalen afneemt, dit vinden wij zorgwekkend. In de praktijk 
neemt het gebruik van contant geld dus af. Op steeds meer plekken wordt dit wettelijk geldende betaalmiddel al 
geweerd. 23 procent van de transacties wordt met contant geld gedaan, blijkt uit cijfers van Betaalvereniging Nederland.

Ook het aantal geldautomaten is de afgelopen 10 jaar gehalveerd. De Consumentenbond heeft met Geldmaat 
afgesproken dat vrijwel alle Nederlanders een geldautomaat binnen vijf kilometer moeten kunnen bereiken.

Wij zijn van mening dat contant geld eigenlijk overal geaccepteerd moet zijn/blijven. We maken ons dan ook zorgen dat er op 
steeds meer plekken burgers niet meer contant kunnen betalen. Burgers kunnen contant willen betalen uit principe, maar er 
zijn ook veel burgers voor wie de digitale wereld (te) lastig is. 

Publieke voorzieningen moeten laagdrempelig kunnen blijven. Als je alleen maar met de PIN kan betalen bij bijvoorbeeld een 
zwembad werpt dit een drempel voor kinderen die wat contant geld mee krijgen om met vriendjes of vriendinnetjes gaan 
zwemmen. Of als iemand met contant leefgeld medicijnen moet ophalen bij de apotheek en er kan alleen gepind worden, is 
dit natuurlijk heel vervelend.

Mochten we ooit te maken krijgen met uitval van het girale betalingsverkeer, bijvoorbeeld door een zware 
stroomstoring in Berkelland dan kan contant geld goed de functie hebben als backup. Contant geld is dus een 
belangrijke backup bij storingen in het girale betalingsverkeer, het is daarom belangrijk dat de infrastructuur voor 
contant geld voldoende is.

Veel betalingen verlopen al digitaal. Ook wordt er gewerkt aan de invoering van een geheel digitale munt, de 
Central Bank Digital Currency (CBDC). De CBDC’s zijn programmeerbaar en je kunt het niet opnemen. De CBDC’s 
kunnen worden gekoppeld aan de EU Digital ID ( EU Digital Identity Wallet / eID). Deze ontwikkeling is zorgelijk.  
De coronapas lijkt de eerste stap in deze richting te zijn geweest.
Ook daarom is het belangrijk dat Berkellanders met contant geld kunnen blijven betalen als ze dat willen. 

Eurobankbiljetten en -munten zijn een wettig betaalmiddel en contant geld is de enige vorm van overheidsgeld die 
rechtstreeks toegankelijk is voor alle burgers. Hierdoor worden autonomie, privacy en sociale inclusie gewaarborgd.
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Zie onderstaande links voor meer informatie over contant geld, Digitale ID en de CBDC’s.

De digitale euro, eendracht of één macht?:

https://boerburgerbeweging.nl/fractienieuws/de-digitale-euro-eendracht-of-een-macht/

DNB: contant geld te weinig geaccepteerd:

https://nos.nl/artikel/2464033-dnb-contant-geld-te-weinig-geaccepteerd

Kamer wil het niet, maar de Europese Digitale Identiteit komt er toch:

https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/kamer-wil-het-niet-maar-de-europese-digitale-identiteit-komt-er-
toch~b1e6f685/?referrer=http%3A%2F%2Fm.facebook.com%2F&utm_campaign=shared_earned&utm_medium=soci
al&utm_source=copylink

Digitale identiteit met al je persoonsgegevens? Als het aan Nederland en de EU ligt wel: 

https://www.metronieuws.nl/in-het-nieuws/binnenland/2021/12/digitale-identiteit-digital-id-privacy-nederland-
persoonsgegevens/

Vraag: Blijft het op het Gemeentehuis mogelijk om bij alle aanvragen altijd contant te blijven betalen?
Antwoord (in te vullen door college):

Vraag: Is het college het er ook mee eens dat er bij toonbankinstellingen, publieke voorzieningen etc. altijd de mogelijkheid 
zou horen te zijn dat er contant betaald kan worden? 
Antwoord:

Vraag: Is het bij het college bekend dat grote groepen gebruikers liever contant geld dan de PIN gebruiken bij het doen van 
o.a. de dagelijkse uitgaven?
Antwoord: 

Vraag: Is het college zich ervan bewust dat contant geld een backup is voor pinbetalingen bij fysieke verkooppunten en een 
(publiek) betaalmiddel is voor iedereen die er gebruik van wil maken?
Antwoord:

https://boerburgerbeweging.nl/fractienieuws/de-digitale-euro-eendracht-of-een-macht/
https://nos.nl/artikel/2464033-dnb-contant-geld-te-weinig-geaccepteerd
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/kamer-wil-het-niet-maar-de-europese-digitale-identiteit-komt-er-toch~b1e6f685/?referrer=http%3A%2F%2Fm.facebook.com%2F&utm_campaign=shared_earned&utm_medium=social&utm_source=copylink
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/kamer-wil-het-niet-maar-de-europese-digitale-identiteit-komt-er-toch~b1e6f685/?referrer=http%3A%2F%2Fm.facebook.com%2F&utm_campaign=shared_earned&utm_medium=social&utm_source=copylink
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/kamer-wil-het-niet-maar-de-europese-digitale-identiteit-komt-er-toch~b1e6f685/?referrer=http%3A%2F%2Fm.facebook.com%2F&utm_campaign=shared_earned&utm_medium=social&utm_source=copylink
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Vraag: Ziet het college mogelijkheden om het opnemen van contant geld op openbare plekken in onze dorpen te stimuleren?
Antwoord: 

Vraag: Heeft het college invloed en/of zeggenschap over de aantallen geldautomaten die aanwezig zijn in Berkelland? 
Antwoord:

Vraag: Is het college het eens dat bij het verdwijnen van pinautomaten in de openbare ruimte een aantasting van het 
voorzieningenniveau is en daarmee een onwenselijke ontwikkeling is?
Antwoord:

Vraag: Wil het college zich inzetten tot blijvende acceptatie van contant geld?
Antwoord: 
 


